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  V listě naleznete:

Slovo starosty
Rok se s rokem sešel a myslím, že bylo 
dobré vás občany alespoň letmo informo-
vat o dění v obci. Pro uplynulý rok jsme 
měli velké plány. Aspoň něco se povedlo. 

Ze začátku roku jsme zrekonstruovali 
vnitřní prostory obecního úřadu a vyba-
vili jej novým nábytkem včetně zasedací 
místnosti. Myslím, že si to tato budova již 
zasloužila a přispívá to i k příjemné pre-
zentaci obce. 

Pak následovalo dobudování chodníku  
od kostela k dolnímu obchodu. Bohužel 
silnice v tomto úseku nebude celoplošně 
asfaltována dříve, než se položí splašková 
kanalizace, která je podmíněna svodem 
do čistírny odpadních vod. Tato skuteč-
nost má vliv na nefunkční odvod dešťové 

vody z komunikace a je nepříjemná nejen 
pro řidiče, ale i pro chodce a majitele blíz-
kých nemovitostí. V současné době ještě 
navíc probíhá vyšetřování dalšího anony-
mu od „občanů Všeminy“ zaslaný z pošty 
v Olomouci, který obviňuje obec ze stavby 
plotů občanům (jenž nahradily ty původní, 
které bylo nutné zbourat) a rovněž z údaj-
ného porušení termínu dokončení stavby. 
K tomu bych jen dodal, že anonymní ob-
čané by si mohli nejdříve přečíst smlouvu, 
která je veřejně dostupná na profilu zada-
vatele, tedy vyvěšena na internetu a tepr-
ve pak konstruovat nějaké žabomyší vál-
ky jen za účelem znepříjemnit práci lidem  
na úřadě či pozastavit další vývoj obce. 

Po krátké stavební přestávce následova-
la stavba hřiště u fary. Ani ta se neobešla 

bez komplikací (do detailů raději nebudu 
zacházet), ale jsem rád, že se ji povedlo 
dotáhnout do konce. Současně se stav-
bou už probíhaly další významné akce 
jako je zpracování pasportu místních ko-
munikací či zpracování žádosti o dotaci na 
dovybavení kontejnerů pro tříděný odpad. 

Na základě pasportu MK začne v příštím 
roce obec řešit postupné zaměřování ko-
munikací a výkup pozemků pod nimi. Za 
úspěch považuji i získání několika pozem-
ků v areálu bývalé „Kanady“, kde v příštím 
roce plánujeme zhotovení sběrného dvora 
a kde se možná bude nacházet i budou-
cí čistička odpadních vod pro obec. Ne-
budu se tajit ani tím, že bych rád získal  
pro obec celý tento areál, aby se zrekulti-
voval a mohl se používat pro nové, smys-
luplné účely a přestal být postrachem ko-
lemjdoucích či terčem zlodějů apod.

Pomyslnou tečku za budováním v obci pro 
letošní rok udělal náš ohromný vánoční 
strom (měl být větší, ale bez komplikací 
to není ono).  Věřím ale, že nám ještě vy-
roste do úctyhodných rozměrů a bude nás 
v tento vánoční čas těšit několik let. Pro-
zatím nás musí hřát jeho pěkné nazdo-
bení a krásně připravené vystoupení dětí 
z naší základní a mateřské školy při jeho 
rozsvěcování. Tímto bych chtěl dětem  
i paním učitelkám poděkovat, protože je-
jich zásluhou a jejich vystoupením do nás 
dospělých vnikne duch Vánoc a člověk 
alespoň na okamžik zapomene na okolní 

(Pokračování na str. 2)



Co  jsou  Vánoce
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Zeptáme-li se běžného člověka na ulici, co jsou Vánoce, do-
zvíme se nejčastěji, že to jsou svátky pokoje, radosti, štědrosti, 
dárků, volna nebo prázdnin. Křesťané samozřejmě řeknou, že to 
jsou svátky narození Našeho Pána Ježíše Krista. Občas někdo 
řekne, že jsou to svátky zimního slunovratu a pohanských Keltů. 
Dnes se často setkáváme i s tím, že dotázaný neví nic. Žádná 
z těchto odpovědí není úplná.

Křesťanské Vánoce jsou svátky narození a zjevení Páně. Jsou 
to svátky, které nám připomínají, jak se Pán Ježíš objevil mezi 
námi. Zrození je přece jakési vynoření. Dítě již čekané, ale zatím 
nepoznané a nikým nespatřené se objeví a my je uvidíme. 

To je obsahem Svátku Narození Páně 25. prosince. V Betlémě 
Judském se Panně Marii narodil Ježíšek. Uviděla ho poprvé tváří 
v tvář, uviděl ho Josef i pastýři přivolaní podivným světlem a zpě-
vem andělů. Ti všichni patřili k Izraeli.

O dvanáct dnů později slavíme Svátek Zjevení Páně – Tří králů. 
Tímto svátkem si připomínáme, jak k Ježíškovi přišli mudrci – 
učenci z dalekých krajin. Přišli, aby uviděli velikého krále a zara-
dovali se velikou radostí, když nalezli dítě a jeho matku. 

V ten den se z ženy narozený Syn Boží zjevil pohanům. Tyto 
dva sváteční dny ohraničují vlastní vánoční svátky a jsou přitom 
jedinou slavností.

Pro nás jsou Vánoce svátky Božího narození. Celý jejich ob-
sah je vystižen jedinou větou prologu Evangelia svatého Jana:  
A Slovo se stalo tělem a přebývalo mezi námi. Logos, tajemný 
a mocný smysl Boha (druhá Božská osoba), se stal člověkem. 

(Pokračování ze str. 1)

starosti. Velmi se těším, že se tato akce 
bude v příštím roce opakovat a mohu ji 
Vám všem vřele doporučit.

Pro příští rok máme vůbec hodně plánů. 
Kromě už zmíněného, bychom rádi do-
budovali chodník po horní točnu, udělali 
parkoviště u hřbitova a opravili chodník 
od kostela po hřbitov, snad by se mohlo 
podařit vybudovat i nějaké další dětské 
hřiště. 

Rádi bychom zrekonstruovali obchody 

a mnoho dalšího. Sám jsem zvědav, co 
všechno se povede. Jedno vím ale jistě, 
bez VÁS občanů to nepůjde. Proto bych 
chtěl poděkovat všem, kteří jsou ochot-
ní prodat své pozemky obci (byť je to 
mnohdy srdeční záležitost), kteří přinesou  
na obec nové návrhy či jsou ochotni jed-
nat a hledat společnou cestu. Věřte, že ta-
kový člověk pak zažehne jiskřičku naděje, 
která se stane hnací silou celého úřadu.  
Pak i věřím, že se něco v obci pohne ku-
předu.

Dovolte, abych tímto poděkoval spolkům, 
farnosti a i ostatním jednotlivcům, kte-

ří se podílejí svou pomocí na běhu obce  
za dobrou spolupráci, a věřím, že tomu 
tak bude i nadále. 

Všem přeji krásné prožití svátků vánoč-
ních, bohatého ježíška, minimum starostí 
a příjemné nasávání vánoční atmosféry. 

Těším se, že vše nej do následujícího 
roku si popřejeme u obcí  

podporovaného silvestrovského  
výšlapu ke kameni.

Ing. Roman Matušů 
starosta

Přišel viditelně na tento náš svět. Nejde o žádné nedosažitelné 
setkání. Veliký příběh křesťanských Vánoc neleží někde mezi 
nedostupnými hvězdami, ke kterým vzhlížejí pohané oslavující 
slunovrat. 

Do Betléma je možné se vydat. Vydali se tam pastýři i králové. 
Můžeme se tam vydat i my. Pastýři i králové byli vedeni hvězdou 
a anděly, Božími posly z nebes, a nalezli Marii a děťátko polože-
né v jeslích. Křesťanské vánoce nám oznamují Boží přítomnost 
a Boží blízkost. Když si to dobře uvědomíme, pochopíme, proč 
nás Kristus stále vyzývá, abychom byli bližními, těmi, kdo jsou si 
blízko. On sám je od počátku nositelem této blízkosti.

Věta z Janova Evangelia je také velikým výrokem o člověku, když 
se Bůh rozhodl dát lidem spásu. Bůh se stal člověkem, protože 
ho stvořil podle svého obrazu. Člověk přes všechnu svou ome-
zenost je schopen přijmout tajemnou Boží sílu. Je totiž otevřen. 
V mysli i v srdci má brány, kterými k němu vstupují proudy po-
znání a lásky, a brány, jimiž dále proudí k jiným lidem a k Bohu. 
Vánoce jsou tedy svátky lidské důstojnosti. 

Veškerá důstojnost je spjata s odpovědností. Zamysleme se nad 
tím, co asi prožívala Maria, když držela v rukách své děťátko. 
Její úžas, že všemohoucí Bůh a Spasitel světa je to maličké, 
křehounké děťátko, tak naprosto odkázané na její péči, musel 
být ohromný. Obraz Božího dítěte v matčině klíně, symbol života  
a lidem nejznámější obraz lásky, nám říká, že život a láska,  
a to je Bůh, tu jsou, že jsou všemocné a mění chladnou moc 
v radostný den. Zároveň jsou však křehké a zranitelné, je třeba 
o ně pečovat. Vánoční poselství je rovněž o tom, že život a lás-
ka jsou nám svěřeny k ochraně. Bůh se vydal do našich rukou. 
Obejmeme ho tak jako Maria? Budeme o něho tak starostlivě 
pečovat jako Josef?

S velkou radostí nejen v těchto svátečních dnech, ale i po celý 
život, slavíme Boží narození i dovršení lidské důstojnosti a lidské 
zodpovědnosti. 

Spolu s anděly i my zpívejme a hlásejme:

 „Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj lidem,  
v kterých má Bůh zalíbení“.

 P. František Kuběna SJ
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Ze Všeminské matriky 
 IV. čtvrtletí 2017

●  Narození:

Lábsky Mikuláš

Blahopřejeme rodičům!

●  Úmrtí:

Matušová Jarmila 
Matušů Františka 
Kučerová Marie

Čest jejich památce!

●  Sňatky:

Častulík Martin, Velká Bíteš 
Tomšů Marie, Všemina

Slováček Roman, Slušovice 
Holíková Zuzana, Všemina

Novomanželům přejeme hodně štěstí  
na společné cestě životem!

K datu 10. 12. 2017 má naše obec 1119 
obyvatel, z toho 573 žen a 546 mužů. 
V letošním roce se narodilo 9 dětí, 
z toho 6 chlapců a 3 dívky. Na věčný 
odpočinek odešlo 10 našich spoluob-
čanů, z toho 4 muži a 6 žen. Své „Ano“ 
si řeklo 8 novomanželských párů.

Všem svým spoluobčanům přeji 
krásné a požehnané svátky vánoční 

a hodně zdraví a spokojenosti 
v roce 2018.

Jana Sedláčková, matrikářka

Z jednání Zastupitelstva obce Všemina

20. 9. 2017
●  ZO schválilo změnu v Řádu veřejného po-
hřebiště.
●  ZO schválilo vyvěšení záměru prodeje po-
zemku p.č. 2339/9 o výměře 180 m2.
● ZO schválilo nákup pozemku p.č. 2485 o vý-
měře 50 m2 a par.č. 2336/6 o výměře 154 m2.
● ZO schválilo nákup pozemků p.č. 389/1, 
390/1, 1066/1,1067/1, 1067/12, 1067/13, 
1067/18, 1082/26 v k.ú. Všemina v celkové 
výměře 6.152 m2 za cenu 4,000.000,- Kč.
●  ZO schválilo dodatek ke smlouvě „Hřiště  
na parcelách č. 233/1 a 239/1-Všemina“.
●  ZO schválilo Provozní řád farního hřiště.
●  ZO schválilo rozpočtové opatření.
●  ZO schválilo zařazení pozemní komunika-
ce dle seznamu do kategorie místní komuni-
kace podle zpracované aktualizace pasportu 
z roku 2012 a dále schválilo dodatečně za-
řadit do pasportu místních komunikací cestu  
od parkoviště u tenisových kurtů po parkoviště 
u Parkhotelu Všemina.
●  ZO schválilo, aby provozovatelem připra-
vovaných prodloužení vodovodních řádů byly 
Severomoravské vodovody a kanalizace Os-
trava.
●  ZO schválilo objednávku zpracování žádos-
ti o dotaci na zkvalitnění zacházení se separo-
vanými odpady u paní Ing. Markéty Hoškové 
a odpadovou analýzu u firmy DESACON Zlín 
s.r.o.
●  ZO zamítlo žádost o finanční příspěvek for-
mou zakoupení plánovacích kalendářů v hod-
notě 25,- Kč/ks společnosti TJ Zora Praha.
●  ZO schválilo dodatek č. 1 k veřejnoprávní 
smlouvě č. 1/2017 s SDH Všemina. Mění se 
bod č. 1.3. Účel dotace – z dotace může být 
uhrazeno pořízení vybavení kulturní místnosti 
u hasičské zbrojnice.
● ZO schválilo zadání zpracování projektové 

dokumentace na výstavbu multifunkčního dět-
ského hřiště za hřištěm TJ Sokol Všemina.
●  ZO schválilo provést nutné opravy budo-
vy TJ Sokol Všemina a provedení terénních 
úprav na hřišti, popř. dořešení příjezdové ko-
munikace a zpevněných ploch za účelem vy-
budování pěkného a kulturního prostředí pro 
konání venkovních akcí v letním období.
●  ZO schválilo pořízení obleků pro členy 
zásahové jednotky obce Všemina v hodnotě 
114.000,- Kč.
●  ZO schválilo opravu lesní komunika-
ce Hradilovka a schválilo podání žádosti  
o dotaci na tuto opravu.
●  ZO schválilo vytyčení hranic dle GP 
119-12-2014 za podmínky uzavření do-
hody o nákupu pozemku p.č. 2483-12 m2, 
210/5-149 m2, 210/4-11 m2 a vyvěšení zá-
měru prodeje pozemků p.č. 2483-9 m2  
a p.č. 2401/8 – 72 m2.

20. 11. 2017
●  ZO schválilo úpravu střednědobého výhle-
du rozpočtu na rok 2018.
●  ZO schválilo rozpočtová opatření.
● ZO schválilo inventarizaci a plán inventur  
za rok 2017.
●  ZO schválilo pravomoc starosty k podpisu 
smlouvy o sdružených dodávkách plynu s nej-
levnějším dodavatelem, který podá nabídku 
do 30. 11. 2017.
●  ZO schválilo dodatek ke smlouvě se Zlín-
ským krajem o spolupráci při tvorbě, aktuali-
zaci a správě digitální technické mapy obce  
a pověřuje starostu k podpisu dodatku.
● ZO schválilo zpracování projektu  
na ČOV u Základní školy panem Jaroslavem 
Majíčkem.
●  ZO schválilo předvánoční setkání občanů 
starších 60 let, které se konalo 2. 12. 2017. 

Vážení spoluobčané,

vánoční čas je tady a blíží se i příchod 
roku 2018. Každý z nás, kromě dětí, 
přemýšlí, co všechno nestihl a co ješ-
tě musí udělat. Zkusme tyto starosti  
na chvilku hodit za hlavu a užít si Váno-
ce bez starostí a stresu v kruhu svých 
nejbližších. Takové bezstarostné proži-
tí těchto svátků známe snad jen z filmů 
pro pamětníky. Není to škoda? 

Zkusme si najít čas na návštěvu zná-
mých, vzdálených rodinných přísluš-
níků nebo přátel. Nezapomínejme ani  
na ty, kteří tady už s námi nemohou být.  

●  ZO schválilo finanční dar na úhradu po-
hoštění při zápase „Starých pánů“ ve výši  
2.322,- Kč.
●  ZO schválilo vypracovat dodatek smlou-
vy o výpůjčce s TJ Sokol Všemina jako 
nájemce budovy čp. 299 (na hřišti). Zá-
roveň schvaluje umístění sídla spolku 
na tuto adresu. Smlouva bude na 30 let  
a TJ bude budovu užívat bezplatně.
●  ZO schválilo výpůjčku hasičského vozidla 
FIAT DUCATO na dopravu malých fotbalistů 
na tréninky do sportovní haly v Trnavě. Dopra-
va bude 1x týdně (čtvrtek) do Trnavy.
●  ZO schválilo smlouvu na rok 2018 s firmou 
Marius Pedersen a.s. na svoz odpadů a pově-
řuje starostu k podpisu smlouvy.
● ZO schválilo dodatek č. 2 ke smlouvě  
ze dne 7. 2. 2013 o nájmu pozemků s firmou 
AMIPOL.

Více informací najdete na: 
www.obecvsemina.eu

Věnujme se dětem, které vánoční svát-
ky a příchod Ježíška prožívají nejvíc. 
Navštivme mši svatou a poděkujme  
za vše, co máme. Setkávejme se na ak-
cích, které pro nás chystají naše spolky. 
Jen tak prožijeme to správné společen-
ství. Vždyť o tom by měly Vánoce být. 

Na závěr mi dovolte, abych Vám jmé-
nem zastupitelů obce a zaměstnanců 
obecního úřadu popřál co neklidnější 
prožití následujících dnů a do nové-
ho roku 2018 co nejpevnější zdraví  
a to ostatní přijde samo.

Ing. Lukáš Turna, místostarosta
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Po loňském roce plném očekávání jak 
nám dopadly výsledky vzorků měli na va-
roázu a hlavně mor včelího plodu, jsme se 
dočkali dobrých výsledků v celém našem 
spolku. Byli jsme velmi rádi a tak jsme 
mohli nakoupit nová zdravá včelstva a za-
čít je rozšiřovat.

Přihlásili se i noví začínající včelaři, kte-
rým budeme pomáhat, aby je jeden špat-
ný rok od včeliček neodradil. Noví členo-
vé jsou Roman Matušů, Robert Tomšů  
a Věra Volčíková.             

V měsíci listopadu jsou všichni včelaři po-
vinni dát do včelstev podložky a v lednu 
odevzdat z této podložky měl důvěrníko-
vi. Ta bude odeslána do laboratoře, kde 
zjistí zdravotní stav včel. V květnu jsme 
byli na XV. celostátní včelařské pouti  

na sv. Hostýně, kde se sešli všichni z ČR  
i ze zahraničí. Minulý měsíc jsme se 
zúčastnili velice zajímavé přednášky  
ve Slušovicích MUDr. Jany Hajdůško-
vé, která pracuje jako praktická lékařka 
a sama má 30 včelstev. Tato přednáška 
byla zajímavá a poučná pro všechny, kdo 
se jí zúčastnili.

Závěrem chci poděkovat našemu obecní-
mu úřadu  ve Všemině za pomoc, kterou 
nám poskytují. Blíží se nejkrásnější obdo-
bí roku – Vánoce, kdy oslavujeme příchod 
našeho Spasitele. Všeminští včelaři přejí 
všem našim spoluobčanům příjemné pro-
žití vánočních svátků a do nového roku 
zdraví a Boží požehnání. 

   Karel Macháček  
důvěrník včelařů

V sobotu 6. ledna 2018 se v naší 
obci uskuteční již tradiční Tříkrálo-
vá sbírka. Do našich ulic se vypraví 
několik skupinek koledníků s po-
kladničkami, které budou označe-
ny logem Charity Zlín a razítkem 
obecního úřadu. Každá skupinka 
bude mít svého vedoucího. Prosí-
me, abyste se svými dary zapojili 
do charitní pomoci. 

Všem, kteří do sbírky přispějete, pa-
tří předem velké poděkování.

Jana Sedláčková

Když se loni v polovině dubna podávala žádost o podporu projektu s názvem „Vzdělá-
vání a animace veřejné správy pro rozvoj Mikroregionu Slušovicko“, nikdo nedo-
kázal ve velkém množství projektů odhadnout jeho šance na úspěch. Po roce hodno-
cení přišla radostná zpráva, že projektu bude z Operačního programu Zaměstnanost 
podpořen v celém svém rozsahu.

Realizace projektu byla zahájena 1. srpna 2017 a celý projektu bude ukončen  
31. července 2019. Hlavním cílem projektu je zvyšování kvalifikace starostů, zastu-
pitelů a zaměstnanců úřadů obcí DSO Mikroregionu Slušovicko, a to prostřednictvím 
vzdělávacích a výcvikových programů. Ty budou zaměřeny např. na správu obecního 
majetku, finanční řízení obce, ochranu osobních údajů, komunikační a prezentační do-
vednosti, informační a komunikační technologie nebo na chod úřadů a jiné. Výstupy 
ze seminářů (vč. prezentací) budou k dispozici na stránkách Mikroregionu Slušovicko  
www.mikroregion-slusovicko.cz (sekce realizované projekty).

Součástí projektu je i zřízení kontaktního místa, které bude provádět mapování území 
a kde budou moci obce a jejich zaměstnanci možnost konzultovat své problémy týkající 
se výkonu veřejné správy. Toto kontaktní místo se nachází v přízemí Městského úřadu 
ve Slušovicích. Hmatatelným výstupem projektu bude „Evaluační zpráva o stavu ve-
řejné správy na území Mikroregionu Slušovicko“ a metodika „Efektivní veřejná správa  
na území Mikroregionu Slušovicko“. Vznikne tak ojedinělá komplexní metodická podpo-
ra, která doposud voleným zástupcům a zaměstnancům úřadů chyběla.

Projekt „Vzdělávání a animace veřejné správy pro rozvoj Mikroregionu Slušovicko“,  
reg. č. CZ.03.4.74/0.0/0.0/16_033/0002983 je spolufinancován z OP Zaměstnanost.

Zástupci obcí mikroregionu Slušovicko  
se budou vzdělávat

Obecní úřad bude od čtvrtka  
21. 12. 2017 do pondělí  

1. 1. 2018 uzavřen.

Tříkrálová sbírka

Zveme zástupce všech složek  
na plánovací schůzku akcí  

na rok 2018. Ta se bude konat 
v pondělí 8. ledna od 18:00  

na obecním úřadě. 

Všeminští včelaři

15. 1., 12. 2., 12. 3.,  
9. 4., 7. 5., 4. 6.

Oznámení Svoz plastů 2018Pozvánka
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V  neděli  odpoledne  8. 10. 2017 se v restauraci Přerovská ve 
Slušovicích, uskutečnila akce ZO ČSV Slušovice. Byla to před-
náška na téma Včelí produkty a apiterapie. Přednášela lékařka 
a dlouholetá včelařka, MUDr. Jana Hajdůšková. Přítomné sezná-
mila s významem včel pro člověka a s jejich produkty rostlinného 
původu – medu, pylu, propolisu a produkty živočišného půvo-
du – voskem, mateří  kašičkou, včelím jedem. Byly prezentová-
ny  způsoby užívání uvedených produktů a jejich vliv na zdra-
ví dospělého člověka, malých dětí. Med je výborný prostředek 
ke zlepšení zdravotního stavu, prodloužení  života, obnově sil 
a léčbě různých onemocnění. Pokud se včelí produkty užívají 
pro zlepšení zdravotního stavu, je nutné koupit kvalitní výrobek. 
Přednáška určená pro včelaře ZO ČSV Slušovice i nevčelařské 
veřejnosti byla velmi zajímavým a poučným zážitkem. Po před-
nášce následovalo pro včelaře a jejich hosty krátké posezení 
s občerstvením u příležitosti 90. výročí založení včelařského 
spolku. Toto výročí bylo připomenuto čtením historických zázna-
mů z kroniky ZO ČSV Slušovice.

          Mgr. Jana Tomšů 
kronikářka obce

Milé cérky a ogaři,

venku za okny nám již neúprosně vládne paní Zima a s ní k nám 
přichází nejkrásnější svátky v roce. Nastává čas zúčtování, kdy 
se dozvídáme, jak se vám v uplynulém roce dařilo. Zda jste byli 
hodní, či se podařilo sem tam klopýtnout. Podle Mikuláše a jeho 
pomocníků to s vámi vypadá dobře. Namále měl jen jeden ne-
zbeda, ale ten slíbil, že se polepší. Čertům tedy nezbývá než si 
přikládat pod kotle sami.

Přejeme vám krásné požehnané Vánoce, pohodově prožitý vá-
noční čas s klidnými rodiči, pod stromečkem co nejvíce dárečků, 
které jste si fakt přáli, také láskyplný domov, zdravíčko, štěstíčko 
a svatý Martin ať vám zasněží celé prázdniny. Do nového roku 
všechno nej nej, nej…

A když budeme v tom novém roce, tak zveme všechny princezny, 
rytíře, piráty, víly, skřítky a ostatní milé bytůstky našeho údolí na 
setkání v pohostinství U Kachtíků, dne čtvrtého, měsíce druhé-
ho, roku příštího, kde proběhne DĚTSKÝ KARNEVAL. Přibalte 
sebou mámu, tátu, babi i dědu. 

Vaši rodiče z KRPŠ

Med je výborný!

Oblíbená akce setkání se konala 2. prosince 2017 v po-
hostinství „U Kachtíků“. Místa u krásně vánočně ozdobe-
ných a prostřených stolů se rychle zaplnila. Nás, přítomné 
občany a děti ze ZŠ Všemina přivítal starosta obce, pan  
Ing. Roman Matušů. Děti pod vedením paní učitelky Andrei 
Gajdošíkové svým vystoupením – recitací, zpěvem, hrou 
na hudební nástroje, oslovením babičko a dědečku s  přá-
ním všeho dobrého nás velmi potěšily.  

Jako vždy bylo přichystáno pro nás výborné pohoštění.  
Losy k výhře potravinových výrobků bohaté tomboly byly 
rychle prodány. Radost z výhry vystřídalo i zklamání z pro-
hry.  Besedování a vzpomínání nám zpříjemnila hudba sku-
piny Juken. Známé písně jsme si i zazpívali. Na parketu se  
tančilo. Děkujeme všem, kteří nám toto velmi pěkné setká-
ní připravili. Zastupitelstvu a zaměstnancům obce, dětem  
a paní učitelce ZŠ, hudební skupině Juken, zaměstnancům 
restaurace. 

Setkání nám, starším občanům dává příležitost se vzájem-
ně vidět, pohovořit si o svých radostech ale i starostech, 
rodinných událostech. Budeme rádi vzpomínat a těšit se  
na příští společná setkání.

          Mgr. Jana Tomšů 
kronikářka obce

Předvánoční setkání občanů  
starších 60 let

Nejkrásnější svátky jsou tady!

Mikuláš a anděl s čerty chodili i letos po Všemině.
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Vážení a milí spoluobčané, 

rok utekl snad až překotným tempem  
a máme tu vánoční svátky se vším svým 
shonem, ale i slavnostní náladou. Tyto 
řádky jsme připravili pro vás, abychom in-
formovali o dění v našem sboru. 

Skončilo nám podzimní období, které bylo 
plné soutěží, brigád a kulturních akcí. 

Ve dnech 22. 9. - 24. 9. proběhlo víken-
dové soustředění mládeže ve Vizovicích 
– účastnilo se celkem 24 dětí s cílem při-
pravit se na podzimní kolo hry Plamen. 

Další týden na to, dne 30. 9. 2017 se druž-
stva žáků zúčastnila oblíbené podzimní 
akce „Pojezdovky 2017“, tedy pojezdové 
soutěže, jejíž začátek byl u nás ve Všemi-
ně, dále následoval přejezd Neubuz, Slu-
šovice, Trnava, Hrobice, Březová, Veselá. 
Celkem se soutěže zúčastnilo 9 družstev 

mladších žáků a 8 družstev starších žáků. 
Soutěže byly velmi pěkně připraveny  
a družstva si je opravdu užila. Velký dík 
proto patří všem pořadatelům a všem ro-
dičům za podporu při účasti na soutěži. 
Naše družstva nijak nezaostala – naopak: 
starší žáci obsadili vynikající 1. místo  
a mladší žáci rovněž pěkné 5. místo.  
Na konci pojezdové soutěže byly vyhlá-
šeny i výsledky Grand prix pohárových 
soutěží mládeže 11. okrsku: starší žáci  
5. místo, mladší žáci 8. místo. 

O dva týdny později v sobotu 14. 10. 2017 
se naše družstva starších a mladších žáků 
zúčastnila Podzimního kola hry Plamen 
v Lipové. Výsledky podzimního kola se 
budou sčítat s výsledky jarního kola 2018, 
proto ještě není o výsledcích finálně roz-
hodnuto. Naše družstva „přezimují“ na ná-
sledujících pozicích: starší žáci výborné  
9. místo (z 23 družstev), mladší žáci pěk-
né 14. místo (z 24 družstev). Gratulujeme 

Spoluobčané,

ve zkratce Vás chci opět informovat o rozdílu mezi SDH  
a JSDHO:

SDH – je dobrovolná organizace (podobně jako TJ Sokol nebo 
Myslivci), která je postavena na společném zájmu několika osob. 
Sbor pořádá a zúčastňuje se požárního sportu a jiných společen-
ských a kulturních akcí. V čele SDH stojí starosta sboru a výkon-
ným orgánem je výkonný výbor sboru. Jedná se o samostatně 
hospodařící organizaci, která je z velké části finančně závislá  
na okolních subjektech.

JSDHO (jednotka sboru dobrovolných hasičů obce) - je to organi-
zační složka, jejíž zřizovatelem je obec. V čele této složky je ve-
litel jednotky, který je zodpovědný ze své funkce starostovi obce. 
Tato složka je zcela závislá na rozpočtu obce a veškerá technika, 
výstroj a výzbroj pořízená pro činnost této jednotky JE MAJET-
KEM OBCE! Jistá provázanost však mezi oběma organizacemi 
je. Členové zásahové jednotky obce jsou vybíráni z členské zá-
kladny SDH, protože tito lidé jsou již od útlého věku vedeni nejen 
k preventivní, ale i represivní činnosti v oblasti požární ochrany 
a záchranářství.

SDH Všemina je evidovaná u OSH Zlín. 
JSDHO je evidována u HZS Vsetín. 

21. 10. 2017 proběhla ve Lhotě u Vsetína dálková doprava 
vody.  Zúčastnilo se 22 zásahových jednotek včetně nás. V pro-
sinci bylo školení velitelů + testy. Ve firmě Greiner jsem dělal 
požární hlídku při rozsvěcování vánočního stromku. Tímto bych 
chtěl poděkovat Josefu Poláškovi za sponzorský dar ve formě 

opravy Avie. Obec Všemina dostala dotaci od státu pro JSDHO  
Všemina, která zasahovala mimo obec. Na hasičské zbrojnici se 
dělají skříně pro zásahové oblečení. Dále se pořizuje 5ks zása-
hových obleků. Za starostování Roberta Tomšů jsme plánovali 
hasičskou cisternu. Nyní máme možnost zakoupit starší hasič-
skou cisternu z Podkopné Lhoty. Po jednaní ze starostou Roma-
nem Matušů jsme se domluvili, že by se využila i pro obec napří-
klad čištění cest a kanálů. Spolupráce mezi SDH a JSDHO je na 
dobré úrovni. Do zásahové jednotky přibudou další dva členové 
a to Roman Matušů a Jindřich Vaďura. Na závěr chci poděkovat 
starostovi obce, místostarostovi obce a členům zastupitelstva, 
kteří chtějí, aby hasiči v obci fungovali. Velké díky patří také čle-
nům zásahové jednotky, členům SDH a složkám za spolupráci.

Jelikož se blíží vánoční svátky, chci Vám popřát spokojené  
a klidné Vánoce a šťastný nový rok.

Za JSDHO Všemina 
Alois Gargulák

našim mladým nadějím ke všem výsled-
kům z podzimu!  

Nejen soutěžemi ale žijí naši mladí hasiči, 
proběhlo společné plavání 21. 11. 2017 
v lázních na Vsetíně a 12. 12. ve Zlíně pak 
návštěva filmu „Přání k mání“. 

Hlavní kulturní akcí podzimu byl zájezd 
našich členů a jejich rodinných přísluš-
níků ve dnech 28. 9. - 30. 9. 2017 na Be-
rounsko. Cílem byly hrady a další zajíma-
vosti (Křivoklád, Karlštejn, Žebrák, Točník 
a další). Byla to velmi zdařilá akce a příští 
rok plánujeme další zajímavou lokalitu  
k poznávání. Velké poděkování patří naší 
kulturní referentce Iloně Tomšů za perfekt-
ní organizační zajištění zájezdu.

Z další činnosti: dne 21. 10. 2017 pro-
běhlo ve Lhotě u Vsetína prověřovací 
námětové cvičení – dálková doprava 
vody, na kterou naši zásahovou jednot-

Zásahová jednotka JSDHO

Sbor dobrovolných hasičů bilancuje
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Prvního května v roce 1958 symbolickým prvním výkopem  
v centru města  Gottwaldova, vzniká  velké staveniště. Pracovní-
ci, zkušení  řemeslníci  pod vedením architektů na něm začínají 
stavět novou budovu  Divadla pracujících.

ku pozvalo tamní SDH.  Ve stejný den 
(21. 10.) pak proběhlo pravidelné škole-
ní preventistů, kterého se účastnili i pre-
ventisté našeho sboru. Dále 11. 11. 2017  
na svátek sv. Martina pak v Lukově pro-
běhlo setkání zástupců sborů celého okre-
su Zlín, za účasti delegáta našeho sboru. 
V měsíci prosinci a lednu nás čeká účast 
na valných hromadách sborů 11.okrsku.  
V předvánočním čase pak přátelské ná-
vštěvy zástupců výboru SDH u zaslouži-
lých členů našeho sboru. 

Valná hromada v našem sboru se ko-
nala již 15. 12. 2017 v hospůdce U Fojtů. 
Hlavním bodem schůze, na které byla jako 
tradičně velmi silná účast, bylo hodnocení 
činnosti za uplynulý rok a předneseny plá-
ny na rok 2018. Rovněž byla předána čest-
ná uznání a významná ocenění udělená 
vybraným členům (mj. byly uděleny i me-
daile Sv. Floriána). Všem oceněným děku-
jeme za přínosnou práci našemu sboru. 

Brigádní činnost se tento podzim sou-
středila na úklid hasičské zbrojnice  
a úpravy uložení výzbroje, tak, aby byla 
zajištěna připravenost sboru a jednotky.   

Na tomto místě se patří poděkovat Obec-
nímu Úřadu Všemina, především panu 
starostovi Romanovi Matušů a místosta-
rostovi Lukáši Turnovi, za velmi vstřícnou 
a úzkou spolupráci v tomto roce. Taktéž 
stejnou měrou děkujeme za letošní štěd-

rou podporu našim sponzorům. Bez této 
podpory bychom nemohli fungování na-
šeho sboru podnikat v takovémto rozsahu 
a stupni připravenosti, v jakém nyní jsme 
schopni v případě potřeby zasáhnout. 

V zimním období se zaměřujeme pře-
devším na kulturní akce. V zimních mě-
sících, pokud to příroda dovolí, chceme 
uspořádat zimní kolo velmi oblíbeného 
„Sjezdu na čemkoliv“. Odvážní závodní-
ci s čímkoliv a jedoucí na čemkoliv jsou 
srdečně vítáni. O akci budete informová-
ní plakáty a v obecním rozhlase. V úno-
ru dne 10. 2. 2018, tj. poslední sobotu  

před popeleční středou, budeme pořá-
dat vyhlášený Masopustní průvod naší 
obcí. Nenechte si ujít tuto oblíbenou akci  
a přijďte, jste všichni srdečně zváni! 

Závěrem bych Vám čtenářům našeho 
zpravodaje chtěl popřát za Všeminské ha-
siče: pokojné svátky vánoční, hořící svíč-
ky, nikoliv stromečky či domečky a v roce 
novém hodně zdraví, lásky a rodinné po-
hody. A pokud svíčky na vánoční strome-
ček - tak jedině elektrické.

Za SDH Všemina  
Pavel Šustáček 

 Budově zlínského divadla je padesát let
Sezonu v nové budově zahájilo Divadlo pracujících 11. listopadu 
1967. Herci divadla na jevišti Velkého sálu odehráli první insce-
naci. Byla to hra Jiřího Mahena Jánošík.

Na stavbě této budovy odvedl výbornou práci  všeminský občan, 
tesař pan František Holík č. p. 84 (na fotografii vlevo). 

Jeho práce na divadle byla náročná. Byl uznáván jako velký od-
borník, byl pravou rukou vedení stavby.

Za příkladné plnění pracovních úkolů převzal pan František Holík 
v Praze dne 30. dubna 1968 z rukou ministra stavebnictví Josefa 
Trojana „Vyznamenání za vynikající práci“, propůjčené preziden-
tem Československé socialistické republiky. Pan František Holík 
zemřel v roce 2009 ve věku 99 let.

Název Divadlo pracujících byl změněn v roce 1990. Užívá se 
pojmenování  Městské divadlo Zlín. Od 6. prosince roku 2000 
je budova divadla včetně všech uměleckých děl  uvnitř i venku 
zapsána do Ústředního seznamu kulturních památek .
                                                                                                          

 Mgr. Jana Tomšů 
kronikářka obce
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Konec kalendářního roku se rychlý-
mi kroky přiblížil a děti  i žáci se nemo-
hou dočkat Vánoc, především co najdou  
pod stromečkem. Než se, ale rozejdeme 
na vánoční prázdniny, tak bych chtěla ob-
čany informovat, co všechno jsme zvládli 
od zahájení školního roku. Naši nejmen-
ší prvňáčkové už umí psát, číst a počítat.  
Za čtyři měsíce ve škole toho opravdu 
zvládli hodně, také starší žáci pracovali, 
aby své vědomosti rozšířili. Kromě vy-
učování nám zbýval čas také na kulturní 
akce – navštívilo nás loutkové divadlo 
z Hodonína, v prosinci navštívíme diva-
delní představení Vánoční hvězda ve Zlí-
ně, v prosinci  pro naše děti připravila paní  
MgA. Dita Rozumková vánoční koncert. 

V měsíci říjnu proběhl celoškolní projekt 
Barevný týden. V rámci projektu jsme vy-
užili při výuce barev podzimního listí. Ma-
minky nám byly nápomocny a každý den 
děti a žáky oblékaly v daných barvách. 
Projekt byl ukončen ochutnávkou ovocné-
ho salátu. V říjnu také v mateřské škole 

probíhá odpolední tvoření rodičů s dětmi, 
které je velmi oblíbené nejen mezi dětmi, 
ale také mezi rodiči.

V listopadu nám začali žáci 2. a 3. roční-
ku jezdit na plavecký výcvik do bazénu  
ve Zlíně. Plavecký výcvik je součástí os-
nov a je od letošního školního roku po-
vinný. V tomto měsíci žáci pod vedením 
paní učitelky Mgr. Gajdošíkové připravili 
vystoupení pro seniory. V listopadu byl za-
hájen celoškolní projekt Advent, který jako 
vždy zahájily maminky a babičky výrobou 

adventních věnců. Odpolední vyrábění 
společně s dětmi je velmi příjemné. Dal-
ší týden nás navštívil Mikuláš s nadílkou. 
Nepřišel jen Mikuláš, ale doprovázel ho 
nejen anděl, ale také čert. Naši malí ne-
zbedníci slíbili, že se polepší a tak nám 
nikoho čert neodnesl.

V adventním období nemůže chybět  
Adventní jarmark, který již má v naší 
obci tradici. Tak jako každoročně i letos 
byl Adventní jarmark zahájen besídkou,  
kterou si pro občany připravili naše děti 
spolu s paní učitelkami, po vystoupení 
dětí a žáků následovalo rozsvícení vá-
nočního stromu a pak pohoštění s pro-
dejem dětských výrobků. V letošním 
roce si děti vydělaly na svých výrobcích 
8 920,- Kč a 6 163,- Kč získali ze vstup-
ného a prodeje vína. Celková částka, 
kterou škola utržila činila 15 083,- Kč. 

Z této částky bude uhrazeno vstupné  
na divadelní představení Vánoční hvěz-
da, jízdné autobusu, zbývající část bude 
použita na nákup knih do školní knihovny  
a nákup kytary pro doprovody při vystou-
peních.

Doba adventní je dobou rozjí-
mání a v tomto duchu začíná-
me každý den ve škole. Ote-
víráme adventní kalendáře, 
rozsvěcujeme svíčky na ad-
ventním věnci. Čteme příběhy 
z adventní doby, vyrábíme po-
stavičky, které spěchají k bet-
lému. Povídáme si o tradicích  
a zvycích nejen u nás, ale také 
i v cizích zemích. Na závěr Ad-
ventu si žáci zdobí stromečky, 
rozdávají dárky, zpívají koledy 
a v jednotlivých třídách mají vá-
noční besídku. 

Pro některé projekt Advent 
je ukončen dnem školního 
vyučování, pro některé je 
ukončen až Vánočním kole-
dováním u jesliček, které se 

koná každoročně 25. prosince ve 14,00 
hodin. Tím bych chtěla všechny obča-
ny pozvat na vánoční koledování.

Na závěr bych chtěla všem žákům, 
pracovníkům školy a občanům po-
přát krásné a spokojené prožití svát-
ků vánočních v kruhu svých blízkých 
a do nového roku hodně zdraví, štěstí  
a mnoho pracovních i osobních úspě-
chů.

Mgr. Bc. Marta Korytarová

Zpráva ze základní a mateřské školy
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V minulém zpravodaji jsem se zmínil o Africkém moru prasat 
(AMP) a více jsem to nerozvíjel, protože je všeobecně o tom-
to problému spousta informací. Stále častěji se však na mne  
a ostatní členy MS obracejí spoluobčané, jakže to vlastně s těmi 
divočáky je. Proto se to zde pokusím shrnout do pár vět. AMP je 
vysoce nakažlivé virové onemocnění domácích i divokých pra-
sat. Na člověka se AMP nepřenáší a nepředstavuje pro něj riziko. 
Po výskytu uhynulých divočáků u Zlína byla vyhlášena ve všech 
katastrálních územích okresu Zlín zamořená oblast. Evropská 
unie má pro tyto případy přísné směrnice, kterých se musí držet 
i naše legislativa. 

Bylo vydáno několik nařízení Státní veterinární správy a různých 
dodatků. Oblast byla rozdělena do tří zón. Červená zóna, zelená 
zóna a oblast intenzivního odlovu. Červená zóna (nejpřísnější) je 
oblast Zlína a směrem k nám končí silnicí Lípa - Slušovice, dále 
silnicí Slušovice - Hrobice - Lukov atd. Je vymezena el. ohradní-
ky. V této zóně je zakázán veškerý lov zvěře s výjimkou divočáků 
a lišek. Je tam spousta dalších nařízení - zákaz vstupu do lesa 
atd. 

Katastr obce Všemina se nachází v tvz. zelené zóně, spolu  
s Neubuzí - Dešnou, oborou Títěž, Trnavou, Jasennou atd. Jsou 
zde zakázány společné lovy na spárkatou i drobnou zvěř. V pra-
xi to znamená, že letos poprvé v historii MS Všemina nebude 
mít žádný hon ani naháňku, a to dokonce ani na Štěpána. Lov 
zvěře je povolen pouze na čekané nebo šoulačkou. Těmito po-
volenými způsoby lovu jsme povinni intenzivně lovit divočáky. 
Zatím se nám to moc nedaří, protože letos se zde mnoho divo-
čáků nevyskytuje, a pokud již jsou obeznáni, tak v našem poměr-
ně členitém terénu a v houštinách máme problém je bez honců  
a psů vyhnat, natož ulovit. Pokud se to přece jen podaří, tak si po 
lovu střelec připadá spíše jako na vojně při nácviku chemického 
nebezpečí. 

Můžu to posoudit, jelikož se od začátku AMP u nás ulovil pou-
ze jeden divočák, který se podařil ulovit mně v Březinách.  
Po dobře mířené ráně se mně asi 40 kilový kňourek skutálel té-
měř k nohám a začaly povinnosti. S uloveným zvířetem žádným 
způsobem nehýbat. Co nejdříve se dostat na mysliveckou chatu, 
do auta naložit dva druhy pytlů, postřikovač, dezinfekční prostře-
dek, gumové rukavice, gumové holínky, mikrotenovou pláštěnku, 
přizvat si kamaráda a vydat se pro ulovené prase. Na místě, kde 
prase „zhaslo“, na sebe natáhnout všechny ochranné prostředky, 
divočáka nasoukat do průhledného pytle, zavázat, vydezinfiko-
vat místo a okolí, kde ležel, postřikovačem s dezinfekcí, stejně 
jako své gumáky. Pláštěnku a rukavice jsem hodil do druhého 
(tentokrát většího) černého pytle, přidali jsme tam divočáka za-
vázaného v prvním pytli, naložili vše do auta a odjeli na mysli-
veckou chatu. 

Na chatě máme schválený a registrovaný kafilerní box, do které-
ho jsme zvíře uložené ve dvou pytlích zavřeli. Posledním krokem 
byl telefonát do firmy Agris Monkovice, kde jsem nahlásil ulove-
ného divočáka a požádal o odvoz. Byl pátek večer a v sobotu 
dopoledne přijel kafilerní vůz a obsah boxu (po vyplnění „papírů“) 
byl odvezen. Pak mě čekalo několik formulářů a žádostí o zá-
střelné pro lovce (3.000,-Kč) a kompenzace za zvěřinu pro spo-
lek (1.000,-Kč). Většina myslivců by však dala přednost posezení 
u ulovené zvěře před penězi. Bohužel taková jsou v současné 
době nařízení a těžko odhadovat, jak dlouho budou trvat. Za ne-
splnění nebo porušení povinností vyplývajících z mimořádných 
veterinárních opatření nám může správní orgán udělit pokutu  
do 2.000.000,-Kč.

Třetí zóna, o které jsem se v úvodu zmínil, je zóna s intenzivním 
odlovem. 

(Pokračování na str. 10)

Z činnosti mysliveckého spolku Všemina

Archivní foto myslivců, od kterých jsme se učili, v době, kdy o AMP zřejmě ještě nikdo neslyšel.
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Milí čtenáři Všeminského zpravodaje, 

jsou před námi svátky vánoční a proto mi dovolte, abych Vám 
všem nejprve jménem místní organizace Českého červeného 
kříže Všemina popřála požehnané, spokojené svátky vánoční  
a do roku 2018 hodně zdraví, štěstí a spokojenosti v rodin-
ném, ale i v pracovním životě. 

Dne 7. října jsme uspořádali zájezd do Velkých Karlovic  
a na poutní místo Turzovka na Slovensku. Na hranici města Tur-
zovka a obce Korňa se nachází na Živčákové hoře živé pout-
ní místo, navštěvované věřícími z celého světa, kde se v roce 
1958 zjevila Panna Maria. Zde byl v roce 2015 vysvěcen i krásný 
moderní poutní chrám Panny Marie Matky Církve s nádherným 
mozaikovým oltářem. Náš autobus poutníků vyjel až ke kostelu  
na poutní horu a vydali jsme se krátkou procházkou k místu, kde 
se P. Maria zjevovala. Cestou zpět jsme se zastavovali u několika 
turzovských pramenů. Využili jsme i možnosti výhledu z vrcholu 

(Pokračování ze str. 9) 

Je tvořena dálnicí od Břeclavi po Ostravu (zjednodušeně)  
a směrem k nám po slovenskou hranici. Ve zmíněné oblas-
ti do této zóny patří všechna katastrální území, která nejsou 
včleněna do červené nebo zelené zóny. V této třetí zóně 
probíhá veškerý lov bez omezení, jen s tím rozdílem, že ulo-
vený kus musí jít na vyšetření na AMP a v případě negativ-
ního výsledku se může kus zpracovat ve spolku obvyklým 
způsobem. V této zóně nám nejblíže je Liptál. Je to paradox,  

ale pokud půjde po hraniční cestě k památníku sv. Huberta 
liptálský myslivec a ve svém katastru uloví divočáka, může 
jej po vyšetření zpracovat, ale pokud tam půjde všeminský 
myslivec a ve svém katastru uloví divočáka, čeká jej postup, 
který jsem popsal výše. 

Ještě je nutné dodat, že ve všech třech oblastech jsou povo-
leny jinak zakázané způsoby lovu (např. použití nočního vidě-
ní, použití umělého osvětlení ap.) Tolik na vysvětlení k AMP.

hory na okolní vrchy Kysuc. Při zpáteční cestě jsme se zastavili  
na Gastrofestivalu ve Velkých Karlovicích, kde na různých stano-
vištích byly nabízeny ochutnávky regionálních specialit a pochu-
tin. Užili jsme si společně příjemně strávený den.

Na konci října jsme podnikli další akci – tentokráte se jednalo 
o předdušičkový nákupní zájezd do polského Těšína na místní 
trhy.

Rádi bychom vás pozvali na jednu vánoční akci, která nás tepr-
ve čeká. Tou je zájezd na divadelní představení „Blbec k večeři“ 
v Městském divadle Zlín dne 29. 12. 2017 (začátek v 17 hod.). 
Doprava je zajištěna – zájemci se prosím hlaste u Jany Ježíkové. 

V měsíci lednu proběhne valná hromada naší místní organizace 
ČČK a to v neděli 14. 1. 2018 v 15 hodin v Hospůdce U Fojtů, 
všichni členové jsou srdečně zváni.                                                                                      
 

Jana Ježíková
Předsedkyně MO ČČK

Cesty za poznáním s Českým červeným křížem

31. prosince pořádáme již tradiční Silvestrovský výšlap k památ-
níku sv. Huberta na Kršli (šestý ročník). Myslivci zvou všechny, 
kdo se chtějí na Silvestra projít, zažít báječnou atmosféru a poba-
vit se s přáteli, aby přišli k mysliveckému památníku sv. Huberta 
na Kršli. Sraz je tam po 10 hodině a většinou ve 14 hodin balíme. 

Naše plány by mohlo narušit pouze hodně nepříznivé poča-
sí a my bychom se s technikou (která nám doveze jídlo a pití)  
na místo nemohli dostat. V případě „slušného“ počasí nachystáme  
na Kršli pro návštěvníky oheň, budeme rozdávat klobásy (špekáčky)  
na opékání, svařák a čaj. Pomoc při silvestrovském výšlapu jako kaž-
doročně přislíbil Obecní úřad Všemina a Obecní úřad Liptál. Jestli se 

Vám nebude chtít jít pěšky celou cestu, v 8:45 a 11:05 je ve Všemině  
u Hájenky (pokud se nezmění jízdní řád) autobus ze Zlína a jede na toč-
nu. Pokud by byla akce kvůli počasí zrušena, oznámí to obecní rozhlas.

Závěrem si dovolím všem obyvatelům Všeminy, Vašim rodi-
nám,  kamarádům  a  známým  popřát  jménem  všeminských  
myslivců  pohodové prožití  vánočních  svátků,  hodně  zdraví,  
štěstí,  pohody  a  pevných nervů v roce 2018  a  věřím,  že  nám   
i  nadále  zachováte  přízeň. 

Stanislav Vala 
předseda Mysliveckého spolku Všemina
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První polovina fotbalové sezóny je za 
námi a mužům Sokolu Všemina po pod-
zimní části patří v tabulce čtvrté místo. Na 
prvním místě přezimuje Hvozdná se čtyř-
bodovým náskokem na druhou Veselou.

První utkání, kdy Všemina nezískala ani 
bod, proběhlo až v šestém kole právě 
proti Hvozdné. Poté jsme i vlivem velké 
marodky padli ve Fryštáku, avšak toto 
střetnutí bylo dodatečně kontumová-
no v náš prospěch. Následovala série 
tří úspěšných zápasů, z nichž nejvíce 
těšilo domácí vítězství 2:1 nad silnou 
Veselou. Z hrušky dolů nás sesadila 
vysoká porážka v Loukách a podzim 
jsme zakončili na Rackové výhrou  
po penaltách.

Střeleckým statistikám prozatím vévodí 
Jakub Hrnčiřík, který vstřelil osm branek. 
Michal Burša a Jakub Čala mají na kontě 
šest gólů.

V zimním období bude příprava probí-
hat většinou na umělé trávě u ZŠ Slu-
šovice. V plánu je také čtyřdenní zimní 
soustředění v areálu Rekreačního středis-
ka Trnava.

Fotbalový kroužek pokračoval v pravi-
delných čtvrtečních trénincích pod vede-

ním Jany Gajdošíkové a Petra Chovance  
na hřišti. Účast bývá 12-15 dětí takže jsme 
se rozhodli, že jim stejně jako vloni zajis-
tíme sportovní halu v Trnavě. Řešili jsme 
problém s dopravou, protože dříve použí-
vaný minibus už není k dispozici. 

Díky obci Všemina a firmě Lados se vše 
podařilo dotáhnout do zdárného konce  
a pro děti jsou na tuto cestu zajištěny dvě 
autododávky. Touto cestou bychom chtěli 
poprosit rodiče, aby včas potvrzovali účast 
dítěte na tréninku kvůli zajištění dopravy 
v potřebném rozsahu, tím předejdeme 
zbytečným komplikacím.

Než začne jarní sezóna poslední březno-
vý víkend, chtěli bychom koncem ledna 
uspořádat na hřišti, pokud počasí dovolí, 
zimní dětský den. Tuto akci bereme jako 
náhradu za v posledních letech nepří-
liš navštěvovaný ples. O podrobnostech  
a termínu budete informováni prostřednic-
tvím obecních masmédií.

Závěrem mi dovolte za celý náš klub po-
přát všem občanům klidné prožití vánoč-
ních svátků a hodně spokojenosti a hlav-
ně zdraví do roku 2018.

Libor Mikšík  
hráč TJ Sokol Všemina

Turistický oddíl  
TJ Sokol Všemina

Vážení občané a přátelé turistiky,

je zde opět závěr roku a je čas zre-
kapitulovat třetí rok působení turis-
tického oddílu v naší obci. Musíme 
z radostí a pýchou konstatovat, že 
zájem o turistiku, výlety a společné 
akce oddílu je vzrůstající a i základ-
na členů se v tomto roce rozrostla. 
K dnešnímu dni čítá 63 členů. Naše 
obavy o účasti na výšlapech a výle-
tech se ukázaly jako zbytečné. 

Všem, kteří se s námi v roce 2017 
vydali na některou z našich akcí dě-
kujeme a věříme, že i v následujícím 
roce si s námi vyšlápnete na toulky 
naší krásnou krajinou. Budeme se 
na Vás těšit.

Přejeme všem občanům a přízniv-
cům turistiky krásné, veselé a klid-
né prožití vánočních svátků a hlav-
ně hodně zdraví, štěstí a úspěchů  
v roce 2018.

Milan Turna a Laďa Janča

Zpráva o činnosti fotbalového oddílu  
TJ Sokol Všemina - podzim 2017

Pranostiky

Je - li prosinec deštivý,  
mírný a proměnlivý,  

není se kruté zimy třeba báti.

● 
Mrazy, které v prosinci brzy ochabnou, 

znamenají zimu mírnou.

●
Mléčná dráha v prosinci jasná,  

bude v příštím roce úroda krásná.

● 
Pošmourný prosinec, dobré je znamení 

pro sady, lučiny i všechno osení.

●
Jsou - li v zimě po cestách ledy,  

podaří se výborně zelí.
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Muži - IV. třída, skupina A

1. neděle 6. 8. 2 : 1 PK Všemina - Lužkovice B

2. neděle 13. 8. 6 : 3 Všemina - Provodov B

3. neděle 20. 8. 4 : 3 PK Jaroslavice B - Všemina

4. neděle 27. 8. 4 : 2 Všemina - Mysločovice

5. neděle 3. 9. 1 : 2 Komárov - Všemina

6. neděle 10. 9. 0 : 1 Všemina - Hvozdná

7. sobota 16. 9. 0 : 3 kont. Fryšták B - Všemina

8. neděle 24. 9. 10 : 0 Všemina - Kudlov

9. neděle 1. 10. 1 : 2 PK Trnava - Všemina 

10. neděle 8. 10. 2 : 1 Všemina - Veselá B

11. sobota 14. 10. 6 : 1 Louky B - Všemina

12. neděle 22. 10. VOLNÝ TERMÍN

13. neděle 29. 10. 2 : 3 PK Racková - Všemina 
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Vážení spoluobčané,

Dovolte mi, abych Vám jménem TJ Soko-
lu Všemina popřál krásné prožití vánoč-
ních svátků a v novém roce hlavně pevné 
zdraví. 

Náš spolek TJ Sokol Všemina má v sou-
časné době zhruba rovnou stovku členů. 
Rádi bychom naše řady nadále rozšiřovali 
a rozvíjeli možnosti aktivního odpočinku.  
Teď máme dva oddíly - fotbalisty a turisty, 
k tomu funguje hlavně díky obětavosti tre-
nérů fotbalový kroužek.

Příspěvek předsedy TJ Sokol Všemina

Díky novému farnímu hřišti je možnost 
rozvoje dalších aktivit. Máme k dispozici 
hřiště na nohejbal, volejbal, florbal. V bu-
dově na hřišti jsou prostory např. na stolní 
tenis. Jen je potřeba sehnat lidi, kteří by 
se do toho dali. Sami jistě víte, že dnešní 
počítačová doba pohybu moc nesvědčí, 
ale proč to nezměnit třeba právě u nás.

Chtěl bych vyzvat každého, kdo má chuť 
jakkoliv pomoci při fungování našeho 
spolku, při kulturních a sportovních ak-
cích, ať se ozve (kontakty naleznete na: 
www.obecvsemina.info/tjsokol). Jakáko-

liv pomoc bude vítána. Nejsme uzavřený 
spolek, který nepřijímá do svých řad nové 
tváře. Letos místní TJ Sokol oslavil už 55 
let od svého vzniku a věřím, že toto číslo 
bude ještě dlouho narůstat.

Vánoční čas a blížící se konec roku nabá-
dá ke zhodnocení uplynulého období. To 
bych hodnotil jako podařené. Fotbalisté 
hrají o přední příčky a scházejí se v do-
statečném počtu. Turisté poznali řadu no-
vých míst a vždy se ze svých výprav vrátili 
v pořádku domů. 

Dětský kroužek funguje už druhý rok  
a naši trenéři nadšeným dětem předávají 
své zkušenosti. I díky velké návštěvnosti 
můžeme pozitivně hodnotit i naše kulturní 
akce. V těch hodláme pokračovat i v roce 
2018 a budeme se snažit  jejich počet ješ-
tě navýšit.

Na závěr bych rád poděkoval všem, kdo 
nám jakkoliv pomohl. Zejména našim tre-
nérům, výkonnému a kontrolnímu výboru, 
fotbalistům, turistům, sponzorům, fanouš-
kům, dětem z kroužku a jejich rodičům  
a všem řadovým členům. V neposlední 
řadě patří velký dík obci Všemina a SDH 
Všemina za příkladnou spolupráci při kul-
turních akcích.

Lukáš Turna 
předseda TJ Sokol Všemina z.s.

Milí příznivci sportu,

naše hokejová sezóna se poma-
lu blíží do své poloviny a aktuálně 
máme odehráno 10 kol. Patří nám 
průběžné páté místo díky šesti vý-
hrám a čtyřem prohrám. 

Plánujeme veřejné bruslení s obcí 
Všemina, které se má uskutečnit 
mezi svátky na hokejovém sta-
diónu ve Vsetíně. Termín konání 
bude vyhlášen místním rozhlasem. 

Chceme vám popřát krásné a po-
hodové vánoční svátky, prožité se 
svými blízkými. V novém roce mějte 
samé přesné trefy a minimum pro-
her.

Přejí všeminští hokejisté     


